



KEMENTERIAN PERDAGANGAN DALAM NEGERI
DAN HAL EHWAL PENGGUNA

**KERATAN AKHBAR
DAN MEDIA ONLINE
UNTUK MAKLUMAN :**

**Y.B. MENTERI
Y.B. TIMBALAN MENTERI
Y.BHG. KSU
Y.BHG. TKSU (PDN)
Y.BHG. TKSU (PUP)
SETIAUSAHA AKHBAR**

26 SEPTEMBER 2021 (AHAD)



KEMENTERIAN PERDAGANGAN DALAM NEGERI
DAN HAL EHWAL PENGGUNA

**KERATAN AKHBAR
DAN MEDIA ONLINE
(KPDNHEP)**

26 SEPTEMBER 2021 (AHAD)



HASNOL meninjau harga barang keperluan selepas merasmikan pembukaan pasar raya Big Mart di Taman Puchong Perdana, semalam.

Teliti syor subsidi ladang ayam

Subang Jaya: Kerajaan memperhalusi cadangan berhubung sistem subsidi kepada pengusaha ladang ayam bagi mengawal kenaikan harga di seluruh negara.

Ketua Setiausaha Kementerian Perdagangan Dalam Negeri Dan Hal Ehwal Pengguna (KPDNHEP) Datuk Seri Hasnol Zam Zam Ahmad berkata, pihaknya berbincang terlebih dahulu sebelum keputusan dimuktamadkan.

"Perbincangan dengan pelbagai kementerian bagi memperhalusi apa-apa dasar, kita tidak boleh membuat dasar yang menyebe-

lahi satu pihak sahaja.

"Perkara ini perlu diperhalusi bersama persatuan industri ayam dan Kementerian Pertanian dan Industri Makanan (Mafi)," katanya selepas merasmikan pembukaan pasar raya Big Mart di Taman Puchong Perdana, semalam.

Hasnol berkata, pihaknya juga mengadakan perbincangan dengan pihak industri bagi mendapatkan input berhubung harga bekalan.

"Semua pihak kini menghadapi cabaran masing-masing dengan kekangan situasi ketika pandemik ini.

"Antara yang dimaklum-

kan termasuk masalah dari segi input iaitu pengangkutan seperti pergerakan kapal juga terhadap pada ketika ini," katanya.

Sebelum ini, KPDNHEP bercadang melaksanakan sistem subsidi kepada pengusaha ladang ayam terbesar bagi mengawal kenaikan harga di seluruh negara.

Timbalan Menteri, Datuk Rosol Wahid dilaporkan berkata, subsidi harga itu diberi kepada 20 pengusaha ladang ayam di tiga negeri iaitu Johor, Negeri Sembilan dan Perak, yang mengeluarkan 80 peratus bekalan ke seluruh negara.

Penularan COVID-19

Syor beli kit ujian sendiri di farmasi

Orang ramai boleh dapat nasihat penggunaan berbanding pesan dalam talian

Oleh Fahmy A Rosli dan Zatul Iffah Zolkiply
fahmy.azril@bh.com.my

Kuala Lumpur: Orang ramai disarankan membeli kit ujian sendiri COVID-19 di farmasi berbanding menerusi dalam talian.

Menteri Kesihatan, Khairy Jamaluddin, berkata ahli farmasi berupaya mendidik orang ramai kaedah penggunaan, penyimpanan dan pelupusan kit itu.

Beliau berkata, ahli farmasi juga boleh memberikan nasihat dan kaunseling sebaik keputusan ujian diperolehi, malah boleh menjelaskan kepada pembeli perbezaan antara jenama kit.

“Ketika kita di landasan untuk bersiap sedia hidup dengan virus, mari kita terus belajar antara satu sama lain, bekerjasama dan membimbing rakyat Malaysia ke fasa endemik.

“Kit ujian saringan sendiri adalah perkara mustahak yang perlu sama pembabit komuniti farmasi.

“Bersama dengan fasiliti penjagaan kesihatan lain, farmasi

adalah saluran sewajarnya untuk membeli kit ujian sendiri,” katanya.

Beliau berkata demikian ketika menyampaikan ucapan pelancaran webinar bertajuk *Reinvent Pharmacy Biz: Adapt Beyond the Crisis*, bersempena sambutan Hari Ahli Farmasi Sedunia 2021, semalam.

Sebelum ini, Kementerian Kesihatan (KKM) menasihatkan orang ramai tidak membeli kit ujian RTK-ab dan RTK-ag dalam talian serta menerusi media sosial untuk kegunaan sendiri.

Dalam ucapannya Khairy turut menyenutuh peranan komuniti ahli farmasi yang dianggap mustahak dalam bersama kerajaan memerangi COVID-19.

Ahli Parlimen Rembau itu berkata, golongan berkenaan adalah titik utama aspek penjagaan dan ‘penjaga pintu’ sistem penjagaan kesihatan negara.

“Antara petunjuk prestasi utama (KPI) Kementerian Kesihatan dalam tempoh 100 hari adalah memberi fokus terhadap persediaan rakyat Malaysia untuk beralih ke fasa endemik.

“Kuncinya adalah perlu libat urus dengan pemegang taruh dan bekerja bersama-sama dengan komuniti ahli farmasi.

“Anda berada di barisan hadapan apabila doktor dan hospital

sebagai petugas barisan hadapan sistem penjagaan kesihatan teralalu terbeban.

“Jadi, yang seterusnya mesti melangkah masuk dengan terabit sama tidak lain adalah komuniti ahli farmasi.

“Kita boleh bekerja bersama-sama dalam bidang seperti ubat pencegahan dan mendidik orang awam bukan hanya mengenai penyakit, tetapi juga kesejahteraan,” katanya.

Sementara itu, di **Hulu Terengganu**, Timbalan Menteri Perdagangan Dalam Negeri dan Hal Ehwat Pengguna, Datuk Rosol Wahid, berkata kit ujian sendiri akan dijual dengan harga lebih rendah dan mampu milik, selain mudah dibeli apabila pasaran diperluaskan ke premis perniagaan lain seperti pasar raya dan kedai serbaneka, dijangka akhir bulan ini.

Beliau berkata, harga baharu akan diumumkan dalam masa terdekat sebelum sesi persekolahan bermula pada 3 Oktober depan bagi memudahkan ibu bapa membeli kit ujian itu.

“Kita sudah mengadakan perbincangan dengan pemain industri serta farmasi dan kita nampak hasil positif apabila mereka bersetuju untuk menurunkan harga ke paras ‘lebih rendah,’ katanya.



Khairy Jamaluddin

Affordable self-test kits to be available in shops

KUALA BERANG: Covid-19 self-test kits will be more affordable when they are sold at business premises, such as supermarkets and convenience stores, by month end.

Deputy Domestic Trade and Consumer Affairs Minister Datuk Rosol Wahid said this would make it more affordable for parents to screen their children before schools reopened on Oct 3.

He said the new price would be announced soon.

It was earlier reported that the maximum retail price of a self-test kit was RM19.90 while the wholesale price was RM16.

The revised price, said Rosol, would enable more parents, especially those with large families, to get the device.

“We have carried out talks with the industry players. The out-

come has been positive, where they have agreed to set a lower price for the self-test kits.

“The new price will not only enable more people to get the device but also reduce their financial burden.

“Furthermore, the sale of the self-test kits will no longer be limited to healthcare premises, such as pharmacies and clinics.

“They will also be available at places such as supermarkets, mini markets and convenience shops, in accordance with the requirements set by the government,” he said during a visit to the Covid-19 vaccination centre at Kampung Sungai Berua here yesterday.

Rosol said the current selling price of self-test kits was not affordable, especially to people with large families.



The current retail price of a Covid-19 self-test kit is set at RM19.90. PIC BY LUQMAN HAKIM ZUBIR